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پیش به سوی تولید 
داروهای مشتق از پلاسما 

در پالایشگاه ایرانی

 کاهش قیمت خودرو  
 در کشور روزانه 
شده است

سرمقاله خبر
 چرا با تحریم اسنپ 
همراهی نمی کنم؟

هومن جعفری
کنم  مقاومت  تا  کوشیدم  خیلی 
در مورد نوشتن مطلبی پیرامون اسنپ 
بی  بابت  بیشتر  مسافرش!  و  راننده  و 
مسخره  های  قیاس  و  عمدی  سوادی 
تحریم  این  که  اسنپ  تحریم  موافقان 
در  پارکس  رزا  تاریخی  حرکت  با  را 
آمریکا یکی می دانند. بیشتر هم بابت 
با جماعتی  اینکه حوصله بحث کردن 
را نداشتم که دنبال یکی می گردند تا 

دق دلی شان را خالی کنند.
می  را  سطرها  این  همه  این  با 
که  اسنپ  خوشایند  برای  نه  نویسم 
این  در  ها  کرایه  کردن  گران  با  انگار 
روزها مشغول جبران کردن ضررهاست 
که  مردمی  کردن  متقاعد  برای  نه  و 
اسنپ  کردن  ترحیم  با  کنند  می  فکر 
ای  العاده  خارق  عملیات  چه  مشغول 

هستند.
مثل همه ماجراهای مسخره دیگر، 
این هم شروعی ساده و بی اهمیت دارد. 
یک راننده اسنپ و مسافر خانمش سر 
مسئله حجاب با هم حرفشان می شود. 
کار بالا می گیرد و راننده مسافر را پیاده 
می کند و خبر وارد فضای مجازی می 
شود. از یک طرف شهروندان وارد دعوا 
می شوند که چرا یک راننده باید دست 
به پیاده کردن مسافرش بزند. از سوی 
دیگر بخش هایی از حاکمیت وارد میدان 
می شوند که چرا با یک ناهی از منکر 
برخورد شده. فشارها بر اسنپ زیاد می 
شود و شرکت ناچار به صدور بیانیه ای 
می گردد که جنبش تحریم اسنپ را رقم 

می زند.
چندی بعد خانم مسافر ناچار می 
شود در توییتر و شبکه های اجتماعی 
یکه  اتفاق  کند.  عذرخواهی  راننده  از 
نفتی است روی آتش جنبش تحریم. 
اتفاق بعدی که رخ می دهد حتی تلخ 
گذاشته  ملاقات  برای  قراری  است.  تر 
راننده و مسافر در فضایی  می شود و 
خشک و رسمی و سرد همدیگر را می 
بینند و ملاقات می کنند و تیتر مطلب 
آقای  از  مسافر  خانم  عذرخواهی  روی 
راننده تنظیم می شود. بعد نوبت می 
رسد به اهدای چند جلد کتاب مذهبی 
به خانم مسافر و دو سه روز بعد هم او 
تا  رود  می  فارس  به  مادرش  با  همراه 
روی  که  کند  اخمی صحبت  مورد  در 
اینکه  و  صورت هایشان دیده می شد 
چقدر همه یچز خوب بوده و آنها چقدر 

خوشحال بوده اند.
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عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای 
اسلامی قول داد:

کمک دولت و مجلس برای 
ساخت پالایشگاه پلاسما

نماینده  زمانی؛  علیجانی  دکتر 
ویژه  آئین  در  اسلامی  شورای  مجلس 
حضور  خون  اهداکنندگان  جهانی  روز 

پیدا کرد.
محسن  دکتر  امتیاز،  گزارش  به 
تهران،  مردم  نماینده  زمانی؛  علیجانی 
پردیس  و  اسلامشهر  شمیرانات،  ری، 
بخش  از  اسلامی،   شورای  مجلس  در 
انتقال خون استان تهران  های مختلف 
های  بخش  تا  اهداکنندگان  سالن  از 
های  فرآورده  تولید  و  آزمایشگاهی 
آیین  در  آن  از  پس  و  بازدید  خونی 
خون  اهداکنندگان  جهانی  روز  ویژه 
در  دقایقی  برای  و  کرد  پیدا  حضور 
به  خون  مستمر  اهداکنندگان  جمع 

پرداخت. سخنرانی 
عضو کمیسیون بهداشت در مجلس 
شورای اسلامی گفت: کسانی که اهدای 
خون می کنند بر طبق قول قرآن کریم 
و  هستند  نیکوکاران  ترین  برجسته  از 
هایی  جان  احیای  موجب  آنها  کار  ابن 
و  خدمت  ادامه  تواند  می  که  شود  می 

اثرگذاری آنها در جامعه باشد.
مهم  بسیار  نقش  به  اشاره  با  وی 
کشور  سلامت  نظام  در  خون  انتقال 
تضمین  در  خوشبختانه  داد:  ادامه 
سطح  بالاترین  در  خون  سلامت 
اطمینان  موجب  مسئله  این  و  هستیم 
کنندگان  دریافت  و  بیماران  خاطر 

خون است.
این سمت  به  اگر  کرد:  اضافه  وی 
برویم که داروهای خاص ما از پلاسمای 
در  ما  شرایط  بسیار  شود،  تهیه  ایرانی 
حوزه امنیت سلامت جامعه بهبود پیدا 
می کند البته در سالهای اخیر توانسته 
ایم به تولید ۶۰ درصد داروهای خاص 
کنیم  پیدا  دست  ایرانی  پلاسمای  از 
می  ارسال  خارج  به  پلاسما  این  ولی 
پالایشگاههای  طریق  از  بعد  و  شود 
پلاسما  از  مشتق  داروهای  اروپایی، 
باید  ما  که  شود  می  ارسال  ما  برای 
کنیم  کمک  مجلس  و  دولت  در 
راه  این  در  و  بسازیم  پالایشگاه  که 

برداریم. گام  پیشرفت، 

وزیر ارتباطات اعلام کرد:

خبرهایی از تغییر اندروید در گوشی های داخلی

نائب رئیس اتاق تعاون ایران خبر داد:

جزییات جدیدازواگذاری سرخابی ها

که  بود  زیادی  مدت  گفت:  ارتباطات  وزیر 
گوشی های  در  را  اندروید  عامل  سیستم  می خواستیم 
داخلی  استارتاپ های  از  تا  دهیم  تغییر  ایرانی 
این که  تا  نمی رفت  پیش  موضوع  این  کنیم؛  حمایت 
همدلی  این  و  کردند  حذف  را  داخلی  اپلیکشین های 

ایجاد شد و به زودی نتیجه کار را اعلام می کنیم.
ستاد  جلسه  در  جهرمی  آذری  محمدجواد 
امروز شنبه ۲۵ خرداد  اقتصاد مقاومتی که  فرماندهی 
البرز برگزار شد گفت: پیش از هر چیز  در استانداری 
لازم است از آمادگی البرز برای سیل ابتدای سال تشکر 
انجام و گزارش هایی که به ستاد  اقدامات خوبی  کنم؛ 

بحران کشور رسید حاکی از آمادگی خوبی بود
وی در ادامه به وضعیت بودجه کشور اشاره و اعلام 
میلیارد  هزار   ۴۰۷ را  بودجه   ۹۸ سال  در  دولت  کرد: 
تومان و با احتساب فروش ۱.۵ میلیون بشکه نفت ۵۵ 
دلاری به مجلس داد که در ادامه این بودجه به ۴۴۸ 

میلیارد تومان تبدیل شد.
در  مشکلاتی  بین المللی  فشارهای  با  افزود:  وی 
فروش نفت به وجود آمد که این اقدامات با شعار صفر 
کردن صادرات نفت صورت گرفت، اگرچه در این میان 
صادرات انجام و شعار صفر کردن به نتیجه نرسیده اما 

اما مشکل ایجاد شده است.
اقتصاد  ستاد  هدف  کرد:  اعلام  ارتباطات  وزیر 
بین المللی  فشارهای  برابر  در  که  است  این  مقاومتی 
از  بعد  ببینیم  باید  بنابراین  ببینیم  کمتری  آسیب 
یکی  داریم،  اقتصاد  در  درآمدی  مؤلفه های  چه  نفت 
فعالیت های  از  عمدتاً  مالیات  است  مالیات  مولفه ها  از 

بخش خصوصی و عمومی گرفته می شود.
وی ادامه داد: بعد هم گمرک است بنابراین وقتی 
نفت کم می شود باید راه های درآمدی جایگزین را در 

نظر بگیریم که مالیات یکی از اینهاست. بنابراین بحث 
فرارهای ملیاتی را باید محکم بگیریم.

مقاومتی  اقتصاد  کارگروه  داد:  ادامه  جهرمی 
تا  دهد  انجام  اقداماتی  کلی  نگاه  یک  در  که  بناست 
اقتصاد کشور را در برابر فشارها مقاوم کند، اقدام اول 
رفع موانع فعالیت بخش خصوصی است این بزرگترین 

کاری است که می توان انجام داد.
ضرورت هایی  موانع  رفع  برای  کرد:  تصریح  او 
تا  است  افزایی  هم  این ضرورت ها  از  یکی  دارد  وجود 
مثلًا  شود.  استفاده  کشور  در  موجود  ظرفیت های  از 
ماشین آلات زمستانی راهداری در زمانی که نیاز نیست 
در اختیار بخش خصوصی قرار گیرد. لازمه هم افزایی 
همدلی  این  شاهد  البرز  استان  در  که  است  همدلی 

هستیم.
وی خاطرنشان کرد: اولویت بندی هم باید در این 
راستا مشخص باشد یکی از وظایف مهم ستاد اقتصاد 

مقاومتی اولویت بندی است تا پروژه ها به ترتیب اهمیت 
در دستور کار قرار گیرد. اولویت که مشخص شد باید 
شاخص گذاری صورت بگیرد تا معلوم شود در چه بازه 

زمانی پروژه مورد نظر به پایان می رسد.
هزینه فیلترینگ تلگرام برآورد نشده است

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: علی رغم 
پیش بینی های ما درباره نتیجه فیلترینگ تلگرام، عده ای 
علاقه دارند چشم هایشان را نسبت به نتیجه ای که بیان 
کرده بودیم ببندند و بگویند در روش اشتباهاتی صورت 
گرفته و درست عمل نشده است و اصل موضوع مشکلی 

ندارد.
محمدجواد آذری جهرمی در پاسخ به این سوال 
که فیلترینگ چقدر برای کشور هزینه دارد، اظهار کرد: 
هزینه فیلترینگ و پالایش برای کشور و هزینه ای که 
فیلتر تلگرام دارد، باید در دو شاخه جدا از هم بررسی 

شود.

درباره  موجود  جهت گیری های  به  اشاره  با  وی 
فیلتر فضای مجازی ادامه داد: بدون شک هم پالایش 
تلگرام  فیلتر  هم  و  مجازی  فضای  کلی  فیلترینگ  و 
از  فراموش کرد بخشی  نباید  ولی  نیست  بدون هزینه 
این هزینه ها ضرورت فضای مجازی همه کشورهاست 
و ما هم به تبع دیگر کشورها، سرمایه گذاری لازم برای 

پالایش فضای مجازی را انجام می دهیم.
او با اشاره به این که هزینه فیلتر شدن تلگرام به 
صورت دقیق ارزیابی نشده است، افزود: در بحث این که 
به بخش های مختلف کشور  تلگرام چقدر  فیلتر شدن 
ارزیابی  کرده  وارد  آسیب  کار  و  کسب  حوزه  ویژه  به 
دولت  این که  بیان  با  است. وی  نگرفته  دقیقی صورت 
هر  در  داد:  توضیح  بود،  مخالف  تلگرام  فیلتر شدن  با 
حال سیستم قضائی و دستگاه های امنیتی در مقطعی 
با پیام رسان تلگرام برخورد  به نتیجه رسیدند که باید 
این  با  دولت  این که  رغم  علی  و  بگیرد  صورت  جدی 

شکل برخورد مخالف بود ولی این اتفاق افتاد.
استفاده  این که  کرد:  ابراز  آذری جهرمی 
و  باشد  داشته  عوارضی  است  ممکن  تلگرام  از 
اختلاف  نقطه  کند،  ایجاد  را  افسارگسیختگی هایی 
با  اجتماعی  شبکه های  پالایش  آیا  این که  ولی  نیست 

این شیوه نتیجه مؤثری دارد، جای اختلاف نظر است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات خاطر نشان کرد: 
امروز یک ابراز مسیریاب که پایگاهش در رژیم اشتغالگر 
قدس است، به قطب مسیریابی کشور تبدیل می شود 
بگیرد،  صورت  آن  با  سلبی  برخورد  این که  بدون  ولی 
شرکت های داخلی وارد رقابت با این مسیریاب می شوند 
و حاصل فعالیت آن ها این است که این مسیریاب کم 
کم دارد از عرصه مصرف مردم خارج می شود و گرایش 
مردم به استفاده از نمونه داخلی آن متمرکز شده است.

واگذاری  از  جدید  جزییات  اعلام  با  ایران  تعاون  اتاق  رییس  نایب 
سرخابی ها، گفت: این دو باشگاه می تواند در قالب سهامی عام واگذار شوند.
و  استقلال  باشگاه های  واگذاری  درمورد  زاده  خلیل  اسماعیل 
پرسپولیس با بیان اینکه واگذاری ها باید طبق اصل ۴۴ انجام شود، گفت: 
موضوع اصل ۴۴ به تأیید مقام معظم رهبری رسیده و تا به امروز نیز در 

این زمینه کوتاهی شده است.
نایب رئیس اتاق تعاون ایران اظهارداشت: این دو باشگاه می توانند در 
قالب سهامی عام واگذار شوند. در حال حاضر پیشکسوتان باشگاه استقلال 
باشگاه  در  جدی  صورت  به  کار  و  کرده  نشست هایی  برگزاری  به  اقدام 
استقلال و پرسپولیس دنبال خواهد شد.
تاکنون  داد:  ادامه  زاده  خلیل 
فراهم  برای  زیادی  کارشناسی  کارهای 
شدن زمینه واگذاری این باشگاه ها انجام 
شده و عملیاتی شدن این کار می توانند 
از حالت دولتی خارج  را  باشگاه  این دو 

کند.
وی تاکید کرد: اگر مردم در این دو 
باشگاه ها  باشگاه سهامدار شوند، مجامع 

هیأت مدیره و مدیر عامل را انتخاب خواهد کرد و این به عدالت نزدیک تر 
است.

ریالی از ۱۸ هزار میلیارد تومان سهم تعاون از واگذاری ها 
پرداخت نشده است

در  مهر  خبرنگار  سوال  به  پاسخ  در  ایران،  تعاون  اتاق  رئیس  نایب 
خصوص مطالبه ۱۸ هزار میلیاردی بخش تعاون از دولت، بابت درآمدهای 
حاصل از واگذاری ها به بخش خصوصی گفت: عملًا حتی همگی شرکت هایی 

که به بخش خصوصی واگذار شده است نیز، موفق نبوده اند.
برنامه و بودجه  با دولت و ورود سازمان  این بدهی  تهاتر  وی درباره 
به این موضوع نیز گفت: در این خصوص اقداماتی در حال انجام است که 
طی ۲۰ روز آینده، حتماً در این خصوص، اطلاع رسانی خواهیم کرد؛ اما 
به  واگذاری شرکت ها  و  اساسی  قانون  اصل ۴۴  اجرای  زمان  از  متأسفانه 
بخش خصوصی تا به امروز، ریالی از سهم ۳۰ درصدی بخش تعاون از محل 

واگذاری ها، پرداخت نشده است.
کارت بازرگانی به دست مرزنشینان نمی رسد

مدیرعامل اتحادیه مرکزی تعاونی های مرزنشینان کشور در بخش دیگری 
مرزنشینان گفت:  به  بازرگانی  کارت  توزیع  فرایند  از  انتقاد  با  اظهاراتش،  از 
متأسفانه به دلیل اینکه وزارت بازرگانی وقت، توزیع کارت های بازرگانی در 

مرزها را به یک شرکت واگذار کرده بود، بسیاری از مرزنشینان موفق به دریافت 
کارت بازرگانی نشدند؛ بر این اساس، یا اینکه کارت بازرگانی به دست مرزنشین 
نمی رسد، یا اینکه مرزنشینی که درآمد کافی ندارد، تمکن مالی برای پرداخت 

هزینه در قبال دریافت کارت بازرگانی را هم ندارد.
خلیل زاده درخصوص رفع مشکل توزیع کارت بازرگانی به مرزنشینان 
نیز گفت: خوشبختانه وزیر صنعت و آقای شریعتمداری وزیر تعاون، کار و 

رفاه اجتماعی، پیگیر رفع این موضوع هستند.
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روزنامه صبح ایران

کاهش سن مصرف دخانیات در کشور
معاون وزیر بهداشت: مافیایی قدرتمند در واردات توتون و کاغذ سیگار دست دارد

سال  پایان  تا  ایران  همراه  تلفن  مشترکان  تعداد 
گذشته، به بیش از ۹۳ میلیون رسیده است.

تعداد مشترکان اپراتورهای تلفن همراه در سال ۹۷، 
۹۳ میلیون و ۳۶ هزار و ۵۸۴ است و در مقایسه با سال 
۹۶ که آمار ۸۸ میلیون و ۳۴۱ هزار و ۷۲۳ داشته، رشدی 

نزدیک به پنج میلیون را نشان می دهد.
از طرفی ضریب نفوذ تلفن همراه تا پایان سال ۹۷، 
۱۱۳.۳۴ درصد بوده که در مقایسه با ضریب نفوذ ۱۱۰.۵۳ 
درصدی تا پایان سال ۹۶، حاکی از نزدیک به سه درصد 
فرعی  اصلی  جاده های  پوشش  همچنین  است.  افزایش 
ریلی، به ۸۶.۶۵ درصد رسیده است که در مقایسه با آمار ۸۲ درصدی در سال ۹۶، رشد 
چهار درصدی را نشان می دهد.بررسی سهم اپراتورهای تلفن همراه از ۹۳ میلیون مشترک، 
نشان می دهد ۵۹.۲۹ درصد متعلق به شرکت مخابرات ایران )همراه اول(، ۳۶.۴۵ درصد 
متعلق به شرکت خدمات ارتباطی ایرانسل، ۴.۲۴ درصد متعلق به شرکت خدمات ارتباطی 

رایتل و ۰.۲ درصد سازمان منطقه آزاد کیش است.
بودن  بیشتر  رادیویی،  ارتباطات  مقررات  تنظیم  سازمان  سوی  از  اعلامی  آمار  طبق 
ضریب نفوذ سیم کارت از ۱۰۰ درصد، نشان می دهد که تعداد سیم کارت های موجود، از 
جمعیت ایران بیشتر است که این موضوع اگرچه می تواند حاکی از چند سیم کارته بودن 
افراد باشد، اما نشان می دهد به احتمال زیاد کمتر کسی در ایران حضور دارد که حتی یک 

سیم کارت هم نداشته باشد.

بر اساس آخرین اظهارنظرها، مسئولان ارشد سازمان امور مالیاتی برای دریافت مالیات 
بر سکه، خرید و فروش این سکه ها را به عنوان یک شغل تعریف کرده اند که بر اساس آن 
هرکسی غیر از صرافان هم خرید و فروش سکه می کند و از این محل درآمدی دارد باید 
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تعداد سیم کارت های موجود، 
از جمعیت ایران بیشتر است

دلالی سکه شغل رسمی شد

23

ایران بیش از ۹۳ میلیون مشترک تلفن همراه دارد؛

بر اساس آخرین اظهارنظرها، مسئولان ارشد سازمان امور مالیاتی؛
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